
ffi
Ministe r 7d r0wta

DSK 0762.1.2017 PJ

Warszawa,

Pan

Jacek Kozakiewicz

Prezes okręgowej Rady

Lekarskiej w Katowicachl

I ri
I i.'/'1
Vi"

i
I

i
t

/'t |: i=ł.+'Lr/ ' _ -- '

W odpowiedzi na przesłane do Prezesa Rady Ministrów oraz Ministra Zdrowia
Stanowisko okręgowej Rady Lekarskiej w Katowicach z dnia 15 |utego 2017 r.w sprawie
pzedłuŻa1ącego się kryzysu w po|skiej ochronie zdrowia uprzejmie proszę o przyjęcie
ponizszych informacji.

Przekonanie o konieczności dzialtan naprawczych w ochronie zdrowia w wymiarze
systemowym |egło u podstaw podjętych działan legis|acyjnych w obszarze rozwiazan
o charakterze strategicznym.

W celu wyeliminowania dysfunkcji obecnego modelu kontraktowania i rozliczania
świadczeń opieki zdrowotnej Ministerstwo Zdrowia opracowało rozwiązanie
wprowadzające system podstawowego szpitaInego zabezpieczenia Świadczeń
zdrowotnych. Ta systemowa zmiana ma na ce|u poprawienie dostępu d|a pacjentÓw do
świadczeń specjaIistycznych oraz zagwarantowanie odpowiedniego poziomu
finansowania świadczeń rea|izowanych w szpita|ach, co stanowi warunek zapewnienia
bezpieczeństwa funkcjonowania systemu opieki zdrowotnej W naszym kraju. Tak zwana
sieÓ szpitali daje gwarancje ciągłości i stabi|ności finansowania jednostkom istotnym z
punktu widzenia zabezpieczenia dostępu do Świadczeń zdrowotnych pzY
równoczesnym pozostawieniu moz|iwości dostępu do środkow publicznych pozostałym
jednostkom. Stosowna ustawa wprowadzająca te rozutiązania oczekuje obecnie na
podpis Prezydenta RP.
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Ponadto w Ministerstwie Zdrowia prowadzone są prace nad regulacją ustanawiającą
Narodową Słuzbę Zdrowia. Celem tej reformy jest uporządkowanie struktury
organizacyjnej systemu ochrony zdrowia, rea|izaĄa konstytucyjnego obowiązku
zapewnienia pzez władzę powszechnego zabezpieczenia zdrowotnego obywate|i,
a takŻe bardziej efektywne wydatkowanie środkow pub|icznych' Szczegółowe
rozwiqzania w tym zakresie zostaną pzedstawione po zakończeniu prac na etapie
wewnątzresortowym.

W odniesieniu do kwestii postu|owanega przez samorząd |ekarski wzrostu publicznych
nakładów na ochronę zdrowia na|eŻy wskazać, ze Minister Zdrowia niejednokrotnie
wskazywał pub|icznie na fundamenta|ne znaczenie podniesienia tych nakładów dla
poprawy kondycjisektora zdrowotnego w Po|sce. Nalezy jednakŻezauwaŻyć,ze z uwagi
na priorytetowy W systemie p|anowania finansów pub|icznych charakter Wie|o|etniego
P|anu Finansowego Państwa pĄekcja rlzrostu wymienionych nakładów zostanie
przedstawiona po uzgodnieniu tego Planu.
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